

朝陽科技大學 091學年度第2學期教學大綱
The History of Chinese Folk Customs 中國民俗史

當期課號	9305	Course Number	9305
授課教師	陳中龍	Instructor	CHEN,CHOUNG LONG
中文課名	中國民俗史	Course Name	The History of Chinese Folk Customs
開課單位	實用歷史類(二進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in History
學分數	2	Credits	2
課程目標	1. 認識中國歷代一般百姓的生活習俗，及各項風俗對於百姓生活的影響。2. 尋找一般百姓生活的基本特徵，討論民間風俗對於一般百姓生活的約束力，瞭解一般百姓的行為規範。3. 說明台灣今日社會風俗之傳承與演變，觀察今日台灣民間風俗之概況。	Objectives	Discussing the culture of the ancient Chinese people, and its influence to the people. The main content including their food, clothes, the customs of life and death, and the taboo.
教材	以文獻資料為講授內容之外，並輔以考古出土文物，利用投影片、錄影帶等資料。	Teaching Materials	By using the lecturals, remains, video tapes and transparency films.
成績評量方式	學生參予課程討論之程度及出席率之高低30% 報告計劃討論30% 期末考試、報告40%	Grading	Discussion and presence 30% The oral presentation 30% The final examination and the final presentation 40%
教師網頁	-		
教學內容	探討中國歷代百姓之生活習俗，及其對百姓生活的影響。主要內容包括百姓之食、衣、住、婚喪喜慶、生活作息、民間禁忌等各方面之風俗。	Syllabus	Discussing the culture of the ancient Chinese people, and its influence to the people. The main content including their food, clothes, the customs of life and death, and the taboo

尊重智慧財產權，請勿非法影印。